
 FINANSMINISTERIET 

Den 7. november 2003

Ang. beretning 14/2002 om politiets flerårsaftale

Statsrevisorerne har bedt mig redegøre for de foranstaltninger og overvejelser, som Beretning nr.

14 2002 om flerårsaftale for politiet 2000-2003 har givet mig anledning til at foretage, idet jeg

forudsætter, at det særligt er afsnit III om flerårsaftalers konstruktion og bevillingsmæssige status,

Statsrevisorerne ønsker min udtalelse om.

Som Finansministeriet anførte i sit første høringssvar til udkastet til redegørelse kan jeg generelt

tilslutte mig den metode, Rigsrevisionen har valgt at anvende. I forlængelse heraf forekommer

analysens resultater og de heraf dragne konklusioner rimelige. Jeg kan hertil føje, at beretningen i

vidt omfang har været anvendt i forbindelse med udarbejdelsen af regeringens udspil til ny

flerårsaftale for politiet. Det er derfor min forventning, at mange af de bemærkninger,

Statsrevisorerne har haft til den nuværende flerårsaftale, vil være indarbejdet i den kommende

flerårsaftale.

For så vidt angår spørgsmålet om flerårsaftalers konstruktion og bevillingsmæssige status, er jeg

enig i Statsrevisorernes konstateringer. Ændringer af bevillinger og bevillingsforudsætninger, der

er opført på finansloven, kan kun ske efter forelæggelse for Finansudvalget eller på et

finanslovsforslag, da flerårsaftaler ikke er juridisk bindende. Selve flerårsaftalen indebærer dog en

politisk binding, således at væsentlige ændringer ikke søges gennemført uden enighed herom

blandt forligspartierne.

Jeg forventer endelig, at der i forlængelse af indgåelsen af den kommende flerårsaftale vil være

en forøget opmærksomhed på, hvordan der kan sikres en mere hensigtsmæssig tilrettelæggelse

af afrapporteringen af bevillingsmæssige og andre ændringer af flerårsaftalen.

Med venlig hilsen

Thor Pedersen


